



គោលការណ៍ណែនាំក្នុងការទទួលបានជំនួយឥតសំណងពីកម្មវិធីប្រែប្រួលអាកាសធាតុ (GEF SGP OP7) ស្តីពីការទទួលបានថាមពលសម្រាប់ជនជាតិដើមភាគតិច ដំណាក់កាលទី ២

Guide to access to GEF OP7 SGP Innovation Programme on Indigenous Peoples' Access to Energy Funding phase II

បេសកកម្មនៃកម្មវិធីជំនួយខ្នាតតូច (GEF SGP Mission)

កម្មវិធីជំនួយខ្នាតតូចនៃមូលនិធិបរិស្ថានពិភពលោក (GEF SGP) ត្រូវបានបង្កើតឡើងក្នុងឆ្នាំ ១៩៩២ ដែលជាឆ្នាំនៃកិច្ចប្រជុំកំពូលនៅលើពិភពលោក (Rio Earth Summit) កម្មវិធីជំនួយ ខ្នាតតូច GEF SGP បង្កប់នូវខ្លឹមសារសំខាន់នៃការអភិវឌ្ឍប្រកបដោយចីរភាពដោយ" គិតពីពិភពលោក ធ្វើសកម្មភាព នៅមូលដ្ឋាន" ។ តាមរយៈផ្តល់ការគាំទ្រផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុ និងបច្ចេកទេសដល់គម្រោងនានាដែលអភិរក្ស និងស្តារបរិស្ថានឡើងវិញ ទន្ទឹមនឹងការលើកកម្ពស់សុខុមាលភាព និងជីវភាពរស់នៅរបស់ប្រជាពលរដ្ឋ។ កម្មវិធីជំនួយខ្នាតតូចបានបង្ហាញថាសកម្មភាពនានារបស់សហគមន៍អាចរក្សាបាននូវតុល្យភាពដ៏ល្អរវាងតម្រូវការរបស់មនុស្ស និងមុខងារបរិស្ថាន។

កម្មវិធីជំនួយខ្នាតតូចនៃមូលនិធិបរិស្ថានពិភពលោក

កម្មវិធីជំនួយខ្នាតតូច (SGP) នៃមូលនិធិបរិស្ថានពិភពលោក (GEF) អនុវត្តដោយកម្មវិធីអភិវឌ្ឍន៍សហប្រជាជាតិ (យូអិសឌីភី) ក្នុងនាមដៃគូភាពជាដៃគូ GEF គឺជាកម្មវិធីសាជីវកម្ម GEF ដែលផ្តល់ជំនួយខ្នាតតូចដល់គំនិតផ្តួចផ្តើមដែលដឹកនាំដោយសហគមន៍ដើម្បីដោះស្រាយបរិស្ថានពិភពលោក និងបញ្ហានិរន្តរភាពនៃការអភិវឌ្ឍន៍។ វាត្រូវបានរចនាឡើងជាពិសេសដើម្បីបង្កើតសកម្មភាពក្នុងស្រុកដោយផ្តល់អំណាចដល់អង្គការសង្គមស៊ីវិល សហគមន៍ក្រីក្រនិងក្រុមជនងាយរងគ្រោះរួមទាំងជនជាតិដើមភាគតិចស្ត្រី និងជនដែលមានពិការភាពផងដែរ។

SGP នៅតែជាផ្នែកមួយនៃគំនិតផ្តួចផ្តើមដ៏ល្អបំផុតរបស់ GEF ផ្តល់ការគាំទ្រសហគមន៍ឱ្យអនុវត្តគម្រោងដែលមានប្រសិទ្ធភាពនិងមានប្រសិទ្ធផលក្នុងគោលបំណងដើម្បីសម្រេចបានផលប្រយោជន៍បរិស្ថានពិភពលោក ខណៈពេលលើកកម្ពស់ជីវភាព និងការកាត់បន្ថយភាពក្រីក្រ ក៏ដូចជាលើកកម្ពស់សមភាពយេនឌ័រ និងការផ្តល់សិទ្ធិអំណាចដល់ស្ត្រី (GEF និង UNDP, 2015) ។ កម្មវិធីជំនួយខ្នាតតូចមានយន្តការក្នុងការចាត់ចែង និងគ្រប់គ្រងថ្នាក់ជាតិដែលទទួលខុសត្រូវក្នុងការអនុវត្តគម្រោងជាង ២១.៦០០ នៅក្នុង ១២៥ ប្រទេសដែលមានជំនួយឥតសំណងសរុបចំនួន ៥៤២ លានដុល្លារ។ ក្នុងរយៈពេល ២៥ ឆ្នាំកន្លងមកបណ្តាប្រទេសដែលចូលរួមនៅក្នុង SGP បានកើនឡើងជាលំដាប់ពីប្រទេស ១១ ក្នុងពេល ចាប់ផ្តើម

រហូតដល់ចំនួន ១២៥ ប្រទេសនាពេលថ្មីៗនេះ។ ក្នុងបណ្តាប្រទេសទាំង១២៥ដែលអនុវត្ត កម្មវិធី ជំនួយ ខ្នាតតូចមាន ៦៩ ជាប្រទេសអភិវឌ្ឍន៍តិចតួច (LDCs) និងរដ្ឋអភិវឌ្ឍន៍កោះតូច (SIDS) ដែលប្រទេស មួយចំនួនកំពុងស្ថិតនៅក្នុងស្ថានភាពក្រោយជម្លោះ ឬស្ថានភាពមានវិបត្តិ។

ប្រទេសកម្ពុជាបានចូលរួមក្នុងកម្មវិធីជំនួយខ្នាតតូច GEF ជាសកលនៅឆ្នាំ ២០០៤។ គណៈកម្មការជាតិ ដឹកនាំកម្មវិធីជំនួយខ្នាតតូច (NSC) បានបង្កើតឡើងក្នុងឆ្នាំ ២០០៥ ដំបូងដើម្បីគ្រប់គ្រងទាំងកម្មវិធីជំនួយ ខ្នាត តូច GEF UNDP និង កម្មវិធីជំនួយខ្នាតតូចនៃកម្មវិធីលើកកម្ពស់ព្រៃត្រូពិច (SGP PTF) ដែលបាន ដំណើរ ការរហូត ដល់ឆ្នាំ ២០០៧។ កម្មវិធីជំនួយខ្នាតតូច GEF SGP UNDP និង SGP-PTF ត្រូវបាន បង្កើតឡើង ក្នុងពេលតែមួយនៅប្រទេសកម្ពុជាជាមួយនឹងពិធីបើកសម្ពោធរួមគ្នានៅថ្ងៃទី ៣១ ខែសីហាឆ្នាំ ២០០៥ ។

កម្មវិធីទាំងពីរបានប្រើប្រាស់គណៈកម្មការជាតិដឹកនាំតែមួយ និងមាននីតិវិធីស្រដៀងគ្នាជាច្រើន។ នៅចុងឆ្នាំ ២០១០ ប្រទេសកម្ពុជា GEF SGP បានកៀរគរថវិកាជាង ៤ លានដុល្លារពីរដ្ឋាភិបាលស៊ុយអែត /ស៊ីដាជា មួយហិរញ្ញប្បទានស្របគ្នា របស់កម្មវិធីបន្សុំការប្រែប្រួលអាកាសធាតុនៅសហគមន៍នៅតំបន់មេគង្គ អាស៊ីប៉ាស៊ីហ្វិក (MAP CBA) ដើម្បីអនុវត្តកម្មវិធីបន្សុំការប្រែប្រួលអាកាសធាតុនៅសហគមន៍កម្ពុជា (CCBAP) ដែលមានរយៈពេល ៤ ឆ្នាំអនុវត្តដោយយូអិនឌីភីប្រចាំប្រទេសកម្ពុជា ដោយប្រើយន្តការរបស់ SGP ក្នុងការ ផ្តល់ជំនួយខ្នាតតូច និងការគ្រប់គ្រងកម្មវិធីទាំងមូល និងប្រើ NSC ជាមួយគ្នានិង GEF SGP ដែរ។

ចាប់តាំងពី GEF OP3 ដល់ OP៧ ប្រទេសកម្ពុជា SGP ក៏បានអនុវត្តគំនិតផ្តួចផ្តើមមួយចំនួនដែលជាដៃគូ ដែលរួមមាន កម្មវិធីសមុទ្រចិនខាងត្បូងរបស់ UNEP, PEMSEA, COMDEKs ដែលជាផ្នែកមួយនៃការផ្តួច ផ្តើមរបស់ Satoyama និងធរដបូកនៅសហគមន៍ CBR+ ដែលជាផ្នែកមួយនៃគំនិតផ្តួចផ្តើមរបស់ UNREDD គម្រោងសរុបដែលបានទទួលជំនួយខ្នាតតូច ក្នុងដំណាក់កាលចាប់ផ្តើមរហូតដល់ OP៧ មានចំនួន ២៥២គម្រោង ដែលបានផ្តល់ថវិកាសរុបជាង 9,252,327 ដុល្លារអាមេរិកដល់ អង្គការក្រៅ រដ្ឋាភិបាលក្នុងស្រុកនិង អង្គការសហគមន៍ (COBs) និងបានទទួលសហម្ចាស់ជំនួយពីអង្គការ ម្ចាស់ជំនួយនានាជាសាច់ប្រាក់ចំនួន 2,715,404 លានដុល្លារនិងសហហិរញ្ញប្បទានជាប់សេវាកម្ម 5,270,251 ដុល្លារ។

បញ្ហាបរិស្ថានចម្បង

បញ្ហាបរិស្ថានដែលបាន និងកំពុងបានប្រឈមក្នុងក្របខណ្ឌសកល ដូចជាការបាត់បង់ ឬការរិចរិលប្រព័ន្ធ អេកូឡូស៊ី ការបាត់បង់ដីចម្រុះ ការបង់បង់ព្រៃឈើ ការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ កម្រិតនៃការកើនឡើងនៃ កាបូនឌីអុកស៊ីតនិងឧស្ម័នផ្ទះកញ្ចក់ផ្សេងទៀតនៅក្នុងបរិយាកាសរបស់យើង ការរិចរិលដី និងការបំពុលទឹក គឺជាចំណោមមួយដ៏បំបង ចំពោះយើងទាំងអស់គ្នា ជាពិសេសប្រជាពលរដ្ឋក្រីក្រ ដោយសារពួកគាត់ពឹងផ្អែក លើការប្រើប្រាស់ធនធានធម្មជាតិ ហើយពួកគាត់ច្រើនតែរស់នៅក្នុងប្រព័ន្ធអេកូឡូស៊ី ដែលងាយខូចខាត។

ជនជាតិដើមភាគតិចមានចំនួនប្រមាណមួយភាគបីនៃប្រជាពលរដ្ឋជនបទក្រីក្រចំនួន ៩០០ លាននាក់នៅលើពិភពលោក ជាក្រុមមួយដែលភាគច្រើននៃអ្នកដែលពុំទទួលបានថាមពលសម្រាប់ប្រើប្រាស់។ ជនជាតិដើមភាគតិចគឺជាក្រុមប្រជាសាស្ត្រដ៏សំខាន់ ប៉ុន្តែកម្រនឹងមើលឃើញ ហើយត្រូវតែដាក់ចំណុចសំខាន់នៃកិច្ចពិភាក្សាជាសកលស្តីពីការអភិវឌ្ឍថាមពល និងការទទួលបានថាមពលសម្រាប់ប្រើប្រាស់។

បញ្ហាសិទ្ធិមនុស្សក៏អវត្តមានពីកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងអន្តរជាតិជាច្រើន និងការជជែកជេញដោលគ្នាក្នុងមកលើការផ្តល់ថាមពលដល់ជនជាតិដើមភាគតិចដែរ។ ទឹកដីរបស់ជនជាតិដើមភាគតិច ជាញឹកញាប់ត្រូវបានគេរំពឹងថានឹងរៀបចំកសាងគម្រោងថាមពលទ្រង់ទ្រាយធំ ដោយមិនគោរពសិទ្ធិ ការប្រឹក្សាយោបល់ និងការយល់ព្រមពីជនជាតិដើមភាគតិចឡើយ។ បញ្ហានេះបានបណ្តាលឱ្យមានជម្លោះ ការផ្លាស់ទីលំនៅ ការបំផ្លិចបំផ្លាញជីវភាពដែលបានធ្វើឱ្យប៉ះពាល់ដល់សិទ្ធិជនជាតិដើមភាគតិចក្នុងការអភិវឌ្ឍដែលបានកំណត់ដោយខ្លួនឯង។ ជាលទ្ធផលជនជាតិដើមភាគតិចបានអំពាវនាវកាន់តែខ្លាំងឡើងសម្រាប់ការពង្រឹងការការពារសុវត្ថិភាពសង្គម និងបរិស្ថានដោយអ្នកអភិវឌ្ឍន៍អន្តរជាតិ ដែលរួមមានការប្រតិបត្តិ និងការអនុវត្តដ៏ជាប់លាប់របស់ពួកគេ។

នៅក្នុងវិធានការស្មើភាពគ្នា ជនជាតិដើមភាគតិចផ្តល់ជូននូវដំណោះស្រាយថាមពលកើតឡើងវិញ ហើយត្រៀមខ្លួនក្លាយជាអ្នកចូលរួមយ៉ាងសំខាន់ក្នុងការដោះស្រាយបញ្ហាជុំវិញការប្រើប្រាស់ថាមពលនិងថាមពលស្អាត។ ការទទួលបានជំនួយឥតសំណងពីកម្មវិធីប្រឌិត(GEF SGP OP៦ និង OP7 phase II) ស្តីពីការទទួលបានថាមពលសម្រាប់ជនជាតិដើមភាគតិចផ្តល់ការគាំទ្រគម្រោងថាមពលកើតឡើងវិញ ដែលផ្តោតលើសកម្មភាពដែលដឹកនាំដោយជនជាតិដើមភាគតិច ជាមួយឥទ្ធិពលជាក់លាក់ទាក់ទងនឹងគោលដៅអភិវឌ្ឍន៍ប្រកបដោយចីរភាពរបស់អង្គការសហប្រជាជាតិ (SDGs) ។

គោលដៅនៃកម្មវិធីនេះគឺដើម្បីកំណត់គម្រោងបែបប្រឌិតថ្មីដែលនឹងគាំទ្រដល់បច្ចេកវិទ្យាទូលំទូលាយនៃវប្បធម៌ដែលសមស្របនឹងវប្បធម៌ក្នុងទឹកដីរបស់ជនជាតិដើមភាគតិច រួមទាំងប្រព័ន្ធដែលរួមបញ្ចូលគ្នានូវប្រព័ន្ធវិទ្យាសាស្ត្រលោកខាងលិច និងប្រព័ន្ធចំណេះដឹងបែបបុរាណជាមួយនឹងបរិមាណដែលអាចវាស់វែងបាន។

ទិសដៅជាយុទ្ធសាស្ត្រនៃការផ្តល់មូលនិធិ (Priority themes)

អាទិភាពនឹងត្រូវផ្តល់ទៅឲ្យគម្រោងទាំងឡាយណាដែល មានបំណងធ្វើគម្រោងមួយ ឬច្រើនដូចខាងក្រោម៖

- ✓ គម្រោងផ្តល់សិទ្ធិអំណាចដល់ជនជាតិដើមភាគតិចដើម្បីពង្រឹងនូវខ្លួនភាពនៃការទទួលបានថាមពលកើតឡើងវិញ។
- ✓ គម្រោងដែលមានគុណប្រយោជន៍រួមជាច្រើន រួមទាំងការរួមរួមសហគមន៍កាន់តែច្រើនដែលចូលរួមចំណែកយ៉ាងហោចណាស់ដល់គោលដៅពីរ ឬច្រើននៃគោលដៅអភិវឌ្ឍន៍ប្រកបដោយចីរភាពរបស់អង្គការសហប្រជាជាតិ (SDGs) ។

- ✓ គម្រោងដែលធានាការចូលរួមរបស់ស្ត្រី និងយុវជនជនជាតិដើមភាគតិច និងគិតគូរពីតម្រូវការនិងសេចក្តីប្រាថ្នារបស់ពួកគេនិងស្របតាមការអភិវឌ្ឍន៍ដែលបានកំណត់ដោយខ្លួនឯង។
- ✓ គម្រោងដែលសាកល្បងបច្ចេកវិទ្យាថាមពលកកើតឡើងវិញដែលសមស្របនៅក្នុងដែនដីនិងទឹកដីរបស់ជនជាតិដើមភាគតិច (ឧទាហរណ៍ វារីអគ្គីសនីខ្នាតតូច ថាមពលពន្លឺព្រះអាទិត្យ ថាមពលខ្យល់ ឡធីវ៉ុន ជាដើម។ល។) ។
- ✓ គម្រោងដែលបង្កើតការលើកទឹកចិត្តផ្នែកសេដ្ឋកិច្ចសម្រាប់ជនជាតិដើមភាគតិច ដើម្បីធ្វើជាដៃគូជាមួយកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងអន្តរជាតិ (ឧទាហរណ៍ម្ចាស់ជំនួយទ្វេភាគី មូលនិធិអាកាសធាតុបែត។ល។) ដើម្បីទទួលស្គាល់តួនាទីនៃដែនដី និងទឹកដីរបស់ជនជាតិដើមភាគតិចទាក់ទងទៅនឹងការកាត់បន្ថយការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ។
- ✓ គម្រោងដែលបង្កើតភាពជាដៃគូរវាង វិធីសាស្ត្រវិទ្យាសាស្ត្រលោកខាងលិច (ដូចជាការបញ្ជាពីចម្ងាយនិងស្ថាប័នឃ្លាំមើលភូមិសាស្ត្រ) និងប្រព័ន្ធចំណេះដឹងបែបប្រពៃណី វិទ្យាសាស្ត្រជនជាតិដើម និងទស្សនៈពិភពលោក។
- ✓ គម្រោងដែលស្វែងរកដើម្បីបំពេញអនុសាសន៍ដែលកើតឡើងពីផែនការសកម្មភាពជាតិ (ឧ។ UNFCCC NDCs, NAPAs, NAMAs), យុទ្ធសាស្ត្រក្នុងតំបន់និង / ឬថ្នាក់ក្រោមជាតិ។

តំបន់គោលដៅ/ខេត្តគោលដៅ៖ តំបន់គោលដៅគម្រោងដែលត្រូវស្នើឡើងគួរតែមានទីតាំងនៅតាមបណ្តាខេត្តទាំងឡាយណាដែលមានជនជាតិដើមភាគតិចរស់នៅ ហើយបានចុះបញ្ជីជាមួយក្រសួងអភិវឌ្ឍន៍ជនបទ ក្នុងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ដែលមានភ្ជាប់ជូនក្នុងតំណរខាងក្រោម៖

<https://docs.google.com/spreadsheets/d/1w ExHkf8wijeygg7j7TWJNqJdMnLXrg4/edit?usp=drive link&ouid=117914867814876370069&rtpof=true&sd=true> ។

ភាពជាដៃគូ

កិច្ចសហប្រតិបត្តិការ និងភាពជាដៃគូជាមួយអ្នកពាក់ព័ន្ធនានានៅគ្រប់លំដាប់ថ្នាក់។ អ្នកពាក់ព័ន្ធទាំងអស់នឹងធ្វើឲ្យប្រាកដថាកម្មវិធីទាំងអស់ដែលបានទទួលការអនុម័តមានភាពងាយបត់បែនស្របតាមវប្បធម៌ និងមានលក្ខណៈសមស្រប ដែលឆ្លើយតបតាមតម្រូវការរបស់សហគមន៍នីមួយៗ ក៏ដូចជាមានលក្ខណៈសមស្របខាងបច្ចេកទេស ហើយដែលកម្មវិធីទាំងនោះនឹងផ្តល់ឥទ្ធិពលវិជ្ជមានចំពោះបរិស្ថានពិភពលោក ហើយដែលអាចធ្វើអត្ថប្រយោជន៍បាន។

កម្មវិធីច្នៃប្រឌិតនឹងអភិវឌ្ឍភាពជាដៃគូជាមួយដៃគូថ្នាក់ជាតិ និងថ្នាក់តំបន់ដើម្បីបង្កើនធនធាន និងសមត្ថភាពសម្រាប់ជំនួយកម្រិតប្រទេស និងកំណត់រកអង្គការជនជាតិដើមភាគតិច (IPOs) ដើម្បីធ្វើការជាមួយនឹងការអនុវត្តអនុសញ្ញាបរិស្ថានវិយុទ្ធនៅថ្នាក់មូលដ្ឋាន ការអភិវឌ្ឍសមត្ថភាព និងចងក្រងបង្កើតចំណេះ ដឹង។ នៅកម្រិតពិភពលោកកម្មវិធីច្នៃប្រឌិតថ្មីរបស់ SGP OP7 រំពឹងថានឹងសហការជាមួយភាពជាដៃគូថាមពលត្រឹមត្រូវ (REP) នៃក្រុមជនជាតិដើមភាគតិច (IPMG) ស្តីពីការអភិវឌ្ឍប្រកបដោយចីរភាព។ ដោយធ្វើការនិងគាំទ្រIPMG កម្មវិធីច្នៃប្រឌិតនឹងស្វែងរក និងរកមើលភាពជាដៃគូក្នុងតំបន់ និងពិភពលោកបន្ថែមទៀត

សម្រាប់កិច្ចព្រមព្រៀងតស៊ូមតិ និងហិរញ្ញប្បទានសហប្រតិបត្តិការជាមួយអង្គការ និងស្ថាប័នពាក់ព័ន្ធ ម្ចាស់ ជំនួយ កិច្ចសហប្រតិបត្តិការអភិវឌ្ឍន៍ និងអង្គការសប្បុរសធម៌នានារួមទាំងបណ្តាអង្គការ និងស្ថាប័នដូចខាង ក្រោម៖

- ✓ មូលនិធិគ្រីស្ទីនស៊ិន The Christensen Fund (TCF)
- ✓ ជំនួយជនជាតិដើមភាគតិច (IPAF) នៃមូលនិធិអន្តរជាតិសម្រាប់ការអភិវឌ្ឍកសិកម្ម
Indigenous Peoples' Assistance Facility ([IPAF](#)) of the International Fund for Agricultural Development (IFAD);
- ✓ Fondo Indigena (FILAC) - គាំទ្រដល់ការចូលរួមរបស់អ្នកចូលរួមជនជាតិដើមមកពីអាមេរិកឡា ទីនឆ្ពោះទៅ UNFCCC COP25 នៅខែធ្នូឆ្នាំ ២០១៩ ។
- ✓ វេទិកាជនជាតិដើមស្តីពីការផ្លាស់ប្តូរអាកាសធាតុ (IIPFCC)
- ✓ គណៈកម្មការអឺរ៉ុប - អគ្គនាយកដ្ឋានបរិស្ថាន ([DGS](#))
- ✓ សម្ព័ន្ធវិនិយោគិនសម្រាប់សិទ្ធិមនុស្ស;
- ✓ វិទ្យាស្ថានសិទ្ធិមនុស្សដាណឺម៉ាក
- ✓ មជ្ឈមណ្ឌលសម្រាប់ធុរកិច្ចនិងសិទ្ធិមនុស្ស;
- ✓ ក្រុមការងារអន្តរជាតិស្តីពីកិច្ចការជនជាតិដើមភាគតិច (IWGIA)
- ✓ វិនិយោគិនផលប៉ះពាល់សង្គម;
- ✓ អង្គការសប្បុរសធម៌ផ្សេងទៀត

តើអ្នកណាខ្លះអាចដាក់ពាក្យស្នើសុំជំនួយ (សិទ្ធិទទួលបាន និងលក្ខណៈវិនិច្ឆ័យ)?

កម្មវិធីជំនួយខ្នាតតូច ផ្តល់ជំនួយឥតសំណងដល់អង្គការក្រៅរដ្ឋាភិបាលក្នុងស្រុក និងអង្គការសហគមន៍ (LNGO/CBO) ជាពិសេសអង្គការដែលដឹកនាំដោយជនជាតិដើមភាគតិច ដែលបានចុះបញ្ជីស្របច្បាប់ជាមួយក្រសួង ឬស្ថាប័នណាមួយនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។

- ✓ សម្រាប់ប្រើប្រាស់ក្នុងរយៈពេល ពី ១២ ទៅ ១៨ ខែ យោងតាមប្រភេទ/លក្ខណៈធម្មជាតិរបស់គម្រោង (វិសាលភាព ប្រភេទគម្រោង និងសមត្ថភាពរបស់អង្គការស្នើសុំជំនួយ (LNGO/CBO)។
- ✓ គម្រោងដែលបានស្នើសុំត្រូវតែមានភាពក្លៀវក្លា ច្នៃប្រឌិត និងផ្លាស់ប្តូរហើយមានសក្តានុពលសម្រាប់ការពង្រីក និងចម្លងទៅអនុវត្តនៅកន្លែងផ្សេងទៀត។
- ✓ គម្រោងដែលទទួលបានជោគជ័យគួរតែ ពិចារណាទៅលើបរិយាប័ន្នសង្គម រាប់បញ្ចូលទាំងសមភាពយេនឌ័រ និងផ្តល់ភាពអង់អាចដល់ស្ត្រី ជនជាតិដើមភាគតិច យុវជន និងជនដែលមានពិការភាពនៅក្នុងគំនិតផ្តួចផ្តើមរបស់ពួកគេ។
- ✓ គម្រោងគួរតែផ្តោតការយកចិត្តទុកដាក់ទៅលើការអភិរក្ស ការអប់រំ បច្ចេកទេស និងការងារផ្សេងៗទៀត ប៉ុន្តែអ្នកដាក់ពាក្យស្នើសុំជំនួយគួរតែបង្ហាញឲ្យបានច្បាស់ ពីផែនការដែលមានឲ្យឥទ្ធិពលខ្លាំង និងលទ្ធផលច្បាស់លាស់។
- ✓ គម្រោងគួរតែនាំមកជាមួយនូវភាពជាដៃគូ និងអាចរកធនធានបន្ថែមទៀត (ឧទាហរណ៍ សហម្ចាស់ជំនួយជាមួយ INGO, គ្រីស្ទាន និងវិស័យឯកជននានា) ត្រូវបានផ្តល់ឱកាសឲ្យ។

តើត្រូវដាក់ពាក្យស្នើសុំជំនួយខ្នាតតូចដូចម្តេច ?

ការដាក់ពាក្យស្នើសុំ លោក/អ្នកត្រូវដាក់ជូននូវឯកសារសំណើគម្រោងពេញលេញមួយ ដែលនឹងត្រូវធ្វើការវាយតម្លៃ។ អ្នកដាក់គម្រោងសំណើដែលមានលក្ខណៈសម្បត្តិគ្រប់គ្រាន់ អាចដាក់ជូនសំណើគម្រោងនៅក្នុងវិស័យមួយ ឬច្រើនក្នុងចំណោមវិស័យគោល ឬសកម្មភាពជាអាទិភាពមួយឬច្រើនក្នុងចំណោមសកម្មភាពជាអាទិភាពនានារបស់កម្មវិធីទទួលបានថាមពលរបស់ជនជាតិដើមភាគតិច។

ទម្រង់នៃគម្រោងសំណើពេញលេញ

ទម្រង់គម្រោងសំណើពេញលេញជាស្តង់ដាររបស់កម្មវិធីជំនួយខ្នាតតូច សម្រាប់សង្គមស៊ីវិល និង/ឬអង្គការសហគមន៍មូលដ្ឋានដើម្បីស្នើសុំជំនួយ។ ទម្រង់គម្រោងសំណើនេះអាចត្រូវបានអនុម័ត និងតម្រូវទៅតាមតម្រូវការនៃមានព័ត៌មានលម្អិត និងព័ត៌មានដែលត្រូវការ ស្របទៅតាមតម្រូវការ និងបរិបទរបស់តំបន់គោលដៅនីមួយៗ។ ព័ត៌មានទាំងអស់ត្រូវបានទាមទារខណៈដែលផ្នែកខ្លះនៃទម្រង់សំណើនេះ ត្រូវបានគេរំពឹងថានឹងត្រូវបានបំពេញដោយការគាំទ្រពីមន្ត្រីជាតិ សម្របសម្រួលកម្មវិធីខ្នាតតូច និង គណៈកម្មការជាតិដឹកនាំកម្មវិធីជំនួយខ្នាតតូច។ ទម្រង់នៃគម្រោងសំណើមាននៅក្នុងតំណរខាងក្រោម៖

https://docs.google.com/document/d/1U1rcnjulUggKHh8WjnVb_ghEZQyvHkGL/e

dit?usp=drive_link&ouid=117914867814876370069&rtpof=true&sd=true

អង្គការដៃគូ៖ សរសេររបៀបវារៈឈ្មោះអង្គការដៃគូនានា ស្ថាប័នរដ្ឋាភិបាល ក្រុមហ៊ុនឯកជន ដែលបានជួយក្នុងការអនុវត្តគម្រោង។

ថវិកាគម្រោងសរុប៖

- ✓ ចំនួនថវិកាគម្រោងដែលស្នើសុំ៖
- ✓ ចំនួនថវិកាជាបដិភាគរបស់អង្គការនានា និងសហគមន៍មូលដ្ឋាន

រយៈពេលអនុវត្តគម្រោង៖ រយៈពេលអនុវត្តអាចមានរយៈពេល ១ ទៅ ២ ឆ្នាំ អាស្រ័យទៅតាមប្រភេទគម្រោងដែលលោកអ្នកស្នើសុំ ។

ភាពជាដៃគូជាមួយគម្រោងនានាក្នុងតំបន់គោលដៅ ពិពណ៌នាពីរបៀបដែលគម្រោងនឹងភ្ជាប់ទំនាក់ទំនង ឬគ្រោងបញ្ចូលជាមួយគម្រោងអភិវឌ្ឍន៍នានាក្នុងសហគមន៍ដោយក្រុម និងអង្គការផ្សេងៗទៀត។

៣. ការប៉ាន់ស្មានថវិកាសម្រាប់គម្រោង៖ សំដៅទៅលើតម្លៃសរុបនៃគម្រោង ដោយគូសបញ្ជាក់ដោយចំនួនដូចខាងក្រោម៖

- ✓ **តម្លៃផ្នែករដ្ឋបាល៖** (សំដៅទៅលើខ្ទង់ថវិកាមួយចំនួនដូចជា ប្រាក់ខែបុគ្គលិក ការសម្របសម្រួល ទំនាក់ទំនង និងថ្លៃធ្វើដំណើរ...។ល។ ចំនួនសរុបនៃតម្លៃរដ្ឋបាលមិនអាចលើសពី ១៥% នៃចំនួនថវិកាដែលស្នើសុំពីកម្មវិធីជំនួយខ្នាតតូចបានទេ។
- ✓ **តម្លៃផ្នែកកម្មវិធី៖** សំដៅទៅលើការប៉ាន់ស្មាន កម្មវិធីដែលអាចមានរហូតដល់ ៨៥% នៃចំនួនថវិកាដែលបានស្នើសុំពីកម្មវិធីជំនួយខ្នាតតូចសរុប
- ✓ **ចំនួនបដិភាគពីអង្គការ/ម្ចាស់ជំនួយនានា/ស្ថាប័នដៃគូ/សហគមន៍៖** កម្មវិធីជំនួយខ្នាតតូចនឹងផ្តល់ជំនួយឥតសំណង ចំនួន៥០% នៃចំនួនសរុបរបស់គម្រោង។ ចំណែកថវិកាចំនួន ៥០% ទៀតនឹងត្រូវផ្តល់ដោយអង្គការដែលស្នើសុំជំនួយ ឬបានមកពីការចូលរួមបដិភាគរបស់សហគមន៍ និង/ឬបានមកពីភ្នាក់ងារផ្តល់ជំនួយនានា ទោះជាក្នុងទម្រង់ជាទឹកប្រាក់ក្តី ឬជារបស់របរក្តីនិងជាសេវាកម្មផ្សេងៗក្តី។

របៀបពិនិត្យនាយកដ្ឋានគម្រោងសំណើសុំជំនួយរបស់លោក អ្នក

ឯកសារគម្រោងសំណើសុំជំនួយរបស់លោក អ្នក នឹងត្រូវយកទៅពិនិត្យវាយតម្លៃ តាមរយៈដំណើរការមួយប្រកបដោយតម្លាភាព ផ្ដោតលើទិសដៅច្បាស់លាស់ និងតាមពេលវេលាកំណត់។

អ្នកត្រួតពិនិត្យវាយតម្លៃនឹងពិចារណាទៅលើ៖

- ✓ ទំនាក់ទំនងនៃគម្រោងសំណើ ជាមួយនឹងយុទ្ធសាស្ត្រផ្តល់ជំនួយនៃកម្មវិធីជំនួយខ្នាតតូច ក្រោម កម្មវិធីប្រឌិត(GEF SGP OP៧) ស្តីពីការទទួលបានថាមពលសម្រាប់ជនជាតិដើមភាគតិច
- ✓ សមត្ថភាពរបស់អង្គការដែលបានដាក់ពាក្យស្នើសុំជំនួយ ក្នុងការអនុវត្តគម្រោង រួមទាំងគុណភាព នៃភាពជាដៃគូក្នុងការអនុវត្តគម្រោងផងដែរ។
- ✓ ភាពច្បាស់លាស់នៃសកម្មភាព លទ្ធផល សមិទ្ធិផល ឥទ្ធិពល និងសូចនាករ។
- ✓ ការចូលរួម និងការរួមវិភាគទានរបស់សហគមន៍។
- ✓ ការគ្រោងថវិកាបានសមស្រប។
- ✓ សង្កត់ធ្ងន់លើនិរន្តរភាពនៃការចិញ្ចឹមជីវិត និងការទទួលបានថាមពលសម្រាប់ជនជាតិដើមភាគតិច
- ✓ ការផ្លាស់ប្តូរគោលនយោបាយ ទំលាប់ និងការអនុវត្តន៍។

ដំណើរការនៃការពិនិត្យ និងសម្រេចលើគម្រោងសំណើ៖

១. ឯកសារគម្រោងសំណើនីមួយៗនឹងត្រូវធ្វើការជ្រើសរើសតំបន់ដោយមន្ត្រីជាតិសម្របសម្រួល កម្មវិធីជំនួយខ្នាតតូច (NC) ជាមួយគណកម្មការជាតិដឹកនាំកម្មវិធីជំនួយខ្នាតតូច (NSC) ពីរទៅបីនាក់ ដែលស្ម័គ្រចិត្ត រួមដាក់ជូនទៅក្នុងកិច្ចប្រជុំNSC ពេញអង្គ ដើម្បីស្នើសុំយោបល់ ពិនិត្យ និងអនុម័ត សម្រាប់ ចុះវាយតម្លៃដល់ការិយាល័យ និងតំបន់គោលដៅរបស់អ្នកស្នើសុំជំនួយ។

២. ផ្អែកលើការត្រួតពិនិត្យ វាយតម្លៃនេះ មន្ត្រីជាតិសម្របសម្រួលកម្មវិធី (NC) ឬ/និងអ្នកជំនួយការ កម្មវិធី (PA) នឹងទាក់ទងដោយផ្ទាល់ទៅអ្នកដាក់សំណើ ដើម្បីផ្តល់ព័ត៌មានអំពីថា តើឯកសារគម្រោង សំណើត្រូវបានបដិសេធ ឬបានទទួលការចុះវាយតម្លៃបន្តនៅការិយាល័យ និងនៅតំបន់គោលដៅ របស់អង្គការស្នើសុំជំនួយ។

៣. មន្ត្រីជាតិសម្របសម្រួលកម្មវិធី (NC) និងគណកម្មការជាតិដឹកនាំកម្មវិធី (NSC) និងចុះធ្វើការវាយ តម្លៃដល់ការិយាល័យអង្គការស្នើសុំជំនួយ និងជួបជាមួយអ្នកពាក់ព័ន្ធចំបងៗ រួមទាំងសហគមន៍ និងក្រុមជនងាយរងគ្រោះផងដែរ។

៤. លទ្ធផលដែលទទួលបានពីការចុះវាយតម្លៃនៅមូលដ្ឋាន ត្រូវវាយការណ៍ជូនក្នុងកិច្ចប្រជុំពេញអង្គ របស់NSC ដើម្បីពិនិត្យ និងសម្រេចលើសំណើគម្រោងសង្ខេបរបស់លោកអ្នក ដើម្បីផ្តល់ព័ត៌មានថា តើ ឯកសារគម្រោងសំណើ ត្រូវបានបដិសេធ ឬអនុម័តឱ្យជាមួយនឹងលក្ខខណ្ឌអ្វីខ្លះ។

៥. មន្ត្រីជាតិសម្របសម្រួលកម្មវិធីអាចជួយផ្តល់ការណែនាំ ក្នុងការឆ្លើយតបទៅនឹងលក្ខខណ្ឌនានា ដែលផ្តល់ឱ្យដោយគណកម្មការ កិច្ចប្រជុំពេញអង្គរបស់គណកម្មការជាតិដឹកនាំកម្មវិធីជំនួយខ្នាតតូច។

៦. ក្រោយពីបានទទួលការសម្រេចពី NSC លើគម្រោងសំណើពេញលេញហើយ តំណាងកម្មវិធី អភិវឌ្ឍន៍សហប្រជាជាតិ (UNDP) នឹងចុះហត្ថលេខាលើកិច្ចព្រមព្រៀង ជាមួយនឹងភាគីស្នើសុំជំនួយ ដោយរួមបញ្ចូលនូវដំណើរការដែលត្រូវប្រតិបត្តិ និងបែបបទរដ្ឋបាល ហិរញ្ញវត្ថុ និងពេលវេលានៃការ អនុវត្តគម្រោង។

គន្លឹះសម្រាប់អ្នករៀបចំគម្រោងសំណើ

- កំណត់បួសគល់នៃបញ្ហា និងលំដាប់លំដោយ នៃសកម្មភាព និងធនធានដែលត្រូវការ ដើម្បីលុបបំបាត់ ឧបសគ្គ ឬ/និងបួសគល់នៃបញ្ហា
- ✓ កំណត់ផលប្រយោជន៍នៃគម្រោង ដែលជួយដោះស្រាយបញ្ហាបរិស្ថានជាសកល ជាពិសេសការទទួលបានថាមពលសម្រាប់ជនជាតិដើមភាគតិច។
- ផ្ដោតការយកចិត្តទុកដាក់ទៅលើសកម្មភាពដែលកំពុងអនុវត្តន៍ និងក្នុងករណីចាំបាច់ ត្រូវបញ្ជាក់ពីការរកថវិកាបដិភាគឲ្យបានគ្រប់គ្រាន់ ដើម្បីប្រមូល/ពង្រឹងទិន្នន័យគោល/ស្ថានភាពគោល នៅកន្លែងណាដែលចាំបាច់។
- ✓ បង្កើតការទាក់ទងផ្ទាល់រវាងគម្រោងរបស់អ្នកទៅនឹង សកម្មភាពអាទិភាពភាពនានានៃកម្មវិធីបែបច្នៃប្រឌិតទទួលបានថាមពលសម្រាប់ជនជាតិដើមភាគតិច
- បង្កើតការប្រាស្រ័យទាក់ទង និងយុទ្ធសាស្ត្រផ្សព្វផ្សាយរបស់គម្រោងឲ្យបានច្បាស់។
- រួមបញ្ចូលលក្ខខណ្ឌគ្រប់គ្រាន់សម្រាប់តាមដាន ត្រួតពិនិត្យ និងវាយតម្លៃ។
- ធ្វើឲ្យប្រាកដថាមានការចូលរួមពេញលេញពីសំណាក់អ្នកពាក់ព័ន្ធសំខាន់ៗ ជាពិសេសជនជាតិដើមភាគតិច។
- កំណត់ពេលវេលាសមស្រប (ជាធម្មតារយៈពេលសម្រាប់អនុវត្តគម្រោង មាន ១ ឆ្នាំ ទៅ ២ ឆ្នាំ អាស្រ័យទៅតាមប្រភេទគម្រោង និងសមត្ថភាពរបស់អង្គការ)។
- ក្នុងករណីចាំបាច់ ត្រូវចងក្រងជាឯកសារ និងធ្វើការអះអាងតាមវិទ្យាសាស្ត្រ។
- ចំពោះគម្រោងដែលបង្ហាញ ឬសាកល្បងពីបច្ចេកទេសណាមួយ ត្រូវបង្ហាញពីផែនការថាតើសកម្មភាពនៃគម្រោងនេះនឹងនាំឲ្យមានការផ្លាស់ប្តូរបែបណាអំពីស្ថានភាពទីផ្សារសម្រាប់បច្ចេកទេសនោះ។

សម្រាប់ព័ត៌មានលម្អិត សូមទាក់ទង៖

លោកស្រី **ទិន ណារិន៖** មន្ត្រីជាតិសម្របសម្រួលកម្មវិធីជំនួយខ្នាតតូច GEF SGP UNDP នៅភ្នំពេញសិនធំ ជាន់ទី ៦ អគារ អេ កែងផ្លូវសុធារស និងមហាវិថីព្រះសីហនុ

សង្កាត់ទន្លេសាប ខណ្ឌចំការមន រាជធានីភ្នំពេញ កម្ពុជា

ទូរស័ព្ទលេខ៖ ៨៥៥ ២៣ ៨៦០ ៩០០

ទូរស័ព្ទដៃលេខ៖ ៨៥៥ ១២ ៨៤៤ ០៨៣

អ៊ីម៉ែល៖ ngin.navirak@undp.org

Skype: Navirak Ngin

គេហទំព័រ៖ www.sgp.undp.org